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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 8. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 146 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 146: 

”Ministeren bedes besvare dette spørgsmål, jf. spørgsmål 293 (SUU alm. del), herun-

der hvor mange indberetninger om magtanvendelser der har været, når man har på-

lagt ældre ikke at forlade deres bolig?” 

Svar: 

Som det fremgår af mit svar af 7. december 2020 på SOU alm. del - spm. 112 er bebo-

ernes mulighed for at forlade et plejehjem eller plejecenter ikke reguleret i gældende 

regler eller påbud. Dertil kommer, at der heller ikke i servicelovens magtanvendelses-

regler er hjemmel til at forhindre en beboer i at forlade sin bolig som følge af COVID-

19 restriktioner.  

Såfremt en beboer på et plejehjem eller i et plejecenter er blevet nægtet at måtte forla-

de plejehjemmet grundet Covid-19, falder det dermed uden for de forhold, der skal 

registreres efter servicelovens magtanvendelsesregler. 

Der findes på den baggrund ikke en opgørelse over den efterspurgte data. 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 

 

Bilag: 

Bilag 1. Kopi af besvarelse af SOU alm. del - spm. 112. 
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